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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Országgyű lés Hivatala

Irományszám ,L.
C

Érkezett 2017 JAN 1 9,

írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l
szóló 10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .* 13 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető
miniszterhez,

„A '=re"az új '.ben'?
Avagy miért nem kapják meg az Erzsébet-utalványt azok a nyugdíjasok is, akik 2016.
októbere után adták be nyugdíjkérelm űket, de decemberre vonatkozóan is jogosulta k

nyugellátásra? ”
címmel. A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A nyugellátásokban és egyes más ellátásokban részesülő személyek egyszeri juttatásáról szóló
404/2016. (XII . 8.) Korm. rendelet szerint azok jogosultak az egyszeri juttatásra (Erzsébet
utalványra), akik számára 2016 decemberére a 24 pontban felsorolt ellátások valamelyiké t
folyósítják.
Mint a sajtóban megjelent, sajnos a kormányzati szervek másként értelmezik a
kormányrendeletet, mint ahogyan azt kellene . Az ONYF közölte egy panaszos levélír ó
kérdésére, hogy a postának a 2016 . októberi folyósítási állományt adott át . Sőt az EMMI is
másként értelmezi a rendeletet, mint ahogyan az szól, hiszen előző kérdésemre (K/13481 .)
adott válaszában azt írta államtitkár úr, hogy „az az ügyfél részesül Étkezési Erzsébet-
utalványban, akinek december hónapbanfolyósítottak ellátást, akár előleg címén is .” Tehát a
minisztérium szerint a "-ra, -re" ragozás jelentése az megegyezik a "-ban, -ben" ragozá s
jelentésével.
Mivel a Nyugdíjbiztosítási Főigazgatóság október végi összesítéssel dolgozott, így azoknak
nem is küldtek utalványt, akik november 1-j e után vonultak nyugdíjba . Sőt, az érintetteknek
külön kérvényt kell eljuttatniuk a nyugdíjfolyósítóhoz, és akkor január vége felé kiküldi k
nekik az Erzsébet-utalványokat . Mindezzel több probléma is van .



Eleve nem is történhetett kézbesítés, illetve annak kísérlete, ha valakinek még nem volt
megállapítva a nyugdíjjogosultsága. Ennek több oka lehet : pl . 2016.október után bírálták
(bírálják) el a nyugdíjigényt és még nem született határozat, ezért nem kerülhetett bele a z
októberi állapotnak megfelelő adatbázisba. Lehetséges az is, hogy még később adja be
kérelmét, de 2017 . előtti időponttól lesz jogosult. Mindez összességében sok tízezer ügyfele t
érint.
Az említett kormányrendeletben ezekre az esetekre nincs olyan szabály, hogy kérelmezni kel l
az utalványkézbesítését . Egy szabály van: akinek 2016. decemberre nyugdíjat folyósítanak,
az jogosult Erzsébet-utalványra . Egyébként a hivatalból indult eljárásnak, ami a jogszabálybó l
egyértelműen következik, minden feltétele adott az ONYF folyósítási részlegénél . Mindezek
miatt az ügyfeleket kérelemre kötelezni jogszabályellenes és rendkívül erkölcstelen, ciniku s
is . Ez lenne az ügyfélbarát eljárás?
Most tehát az a helyzet, hogy akinek 2016. után állapítanak meg 2016-ra jogosultságot, de a
határozat például csak január végén kerül a folyósításhoz, az nem jogosult az utalványra az
ONYF szerint, de aki 2016 . októbere után jelentett nyugdíjigényt, és esetében az elbírálá s
gyors volt, és így a határozat alapján decemberben már nyugdíjat kapott, az kérelemr e
megkapja az utalványt. Ez ön szerint így igazságos ?
Egyebek mellett az is érthetetlen, hogy postának átadott, októberi állapotot tükröző
"nyugdíjas-névjegyzéket" miért nem frissítették folyamatosan, ahogyan azzal is számoln i
kellett volna, hogy sokan adják be nyugdíjigényüket 2017 . elején, bár nyugdíjra –
visszamenőlegesen – 2017-et megelőzően is jogosultak lesznek.
Mivel korábbi válasza egyáltalán nem terjedt ki minden kérdésemre, sőt újabbak feltételére
sarkallt, ezért az alábbiakat kérdezem Miniszter Úrtól :

• Miért értelmezik a jogszabályban foglaltaktól eltér ően – tehát
jogszabályellenesen – azt, hogy ki jogosult az Erzsébet-utalványra ?

• Mikor és milyen módon kapja meg az a jogosult az utalványt, aki számára 2016 .
decemberére vonatkozóan, ,a fent részletezett okok miatt csak kés őbb
folyósítanak ellátást?

• Miért kell bárkinek is kérelmeznie az utalványt?
• Miért nem frissítette az ONYF folyamatosan a folyósítási adatbázist ?
• Mennyien vannak azok, akik 2016 . októberéig már beadták nyugdíjkérelmüket ,

de még nem kerülhettek bele a postázási „névjegyzékbe„, viszont 2016.
decemberére vonatkozóan is jogosultak voltak nyugellátásra ?

• Mennyien vannak azok, akik 2016 . októbere után adták be nyugdíjkérelmüket ,
de 2016. decemberére vonatkozóan is jogosultak voltak nyugellátásra?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017 . január 19 .
Korózs Lajos

országgyűlési képvelő
(MSZP)
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